



United Nations  
Economic Commission for Africa



Nations Unies  
Commission économique pour l'Afrique



## Weekly Newsletter

01 May 2020

## Bulletin hebdomadaire

01 mai 2020

Coronavirus pandemic won't affect  
Africa-EU relations

La pandémie de coronavirus  
n'affectera pas les relations Afrique-  
UE



The coronavirus crisis will not affect ongoing efforts to strengthen the relationship between Africa and the European Union, the United Nations Under-Secretary-General and Executive Secretary of the Economic Commission for Africa (ECA), Ms. Vera Songwe, said Wednesday.

Speaking during a webinar organised by the European Economic and Social Committee (EESC) on whether COVID-19 was threatening relations between the two continents, Ms. Songwe said the relationship between Europe and Africa could only get stronger. [Read more](#)

La crise de coronavirus n'affectera pas les efforts en cours visant à renforcer les relations entre l'Afrique et l'Union européenne, déclare ce mercredi, la Sous-secrétaire générale des Nations Unies et Secrétaire exécutive de la Commission économique pour l'Afrique (CEA), Mme Vera Songwe.

S'exprimant lors d'un webinaire organisé par le Comité économique et social européen (CESE) sur la question concernant la menace de COVID-19 sur les relations entre les deux continents, Mme Songwe indique que les relations entre l'Europe et l'Afrique ne peuvent que se renforcer.

[Lire la suite](#)

COVID-19 lessons offer hope for global efforts to address climate change impacts

Les leçons du Covid-19, lueur d'espoir pour combattre le changement climatique.



Lessons learned from the global response to the ongoing coronavirus pandemic give positive signals on how the world can deal with the devastating impacts of climate change.

In a contribution to an ECA publication on COVID-19, the African Climate Policy Centre (ACPC) of the Economic Commission for Africa (ECA) says while momentum on climate action may be hampered by the ongoing coronavirus (COVID-19) crisis, the way the world has responded to the pandemic may help the global response in dealing with the existential threat of climate change.

[Read more](#)

Les leçons tirées de la riposte mondiale à la pandémie de coronavirus en cours donnent des signaux positifs sur la façon dont le monde peut faire face aux effets dévastateurs du changement climatique.

Dans un nouveau document, le Centre africain pour la politique en matière de climat (ACPC), de la Commission économique pour l'Afrique (CEA) déclare que même si la dynamique du climat peut être entravée par la crise actuelle de coronavirus (COVID-19), la réaction internationale à la pandémie pourrait aider la riposte mondiale à faire face à la menace existentielle du changement climatique. [Lire la suite](#)

## ECA mourns death of former Chief Economist, Owodunni Teriba



## La CEA, éplorée par la mort de l'ancien économiste en chef, Owodunni Teriba



The Economic Commission for Africa (ECA) is mourning the death of one of its most distinguished Chief Economists, Mr. Owodunni Teriba, who died in Chicago, Illinois in the United States of America, last Friday.

The 82-year old was a distinguished Professor of Economics and an accomplished scholar who worked at the ECA in various capacities for 18 years until his retirement in February 1998, including serving as Chief Economist of the Commission and Director of the then Socio-Economic Research and Policy Division (SERPD) under the late Mr. Adebayo Adedeji.

[Read more](#)

La Commission économique pour l'Afrique (CEA) est en deuil suite au décès de l'un de ses économistes en chef les plus éminents, M. Owodunni Teriba, décédé à Chicago, en Illinois, aux États-Unis d'Amérique, vendredi dernier.

L'homme, âgé de 82 ans était un éminent professeur d'économie et un érudit accompli qui a travaillé à la CEA à divers titres pendant 18 ans jusqu'à sa retraite en février 1998, notamment en tant qu'économiste en chef de la Commission et directeur de la Division de la recherche et des politiques socio-économiques (SERPD), à l'époque, sous la direction de feu M. Adebayo Adedeji. [Lire la suite](#)



COVID-19: Civil registration as an  
'essential service'

COVID-19 : L'état civil en tant que «  
service essentiel »



African Registrar Generals responsible for civil registration met in a virtual conference organized by the Economic Commission for Africa (ECA) on Friday 24 April 2020, to assess the impact of COVID-19 on Civil Registration and Vital Statistics (CRVS) and discuss mitigation strategies.

Noting that civil registration should be considered an essential service during the pandemic, Oliver Chinganya who heads the Africa Centre for Statistics said “ensuring continuity in our CRVS operations, especially with use of information technology is crucial and would be beneficial even after COVID-19.” [Read more](#)

Les registraires généraux africains chargés de l'enregistrement des faits d'état civil se sont réunis par visioconférence, ce vendredi 24 avril 2020 ; une conférence organisée par la Commission économique pour l'Afrique (CEA) et ayant pour objectif d'évaluer l'impact du COVID-19 sur l'état civil et les statistiques de l'état civil (CRVS) et de discuter des stratégies d'atténuation.

Notant que l'enregistrement des faits d'état civil doit être considéré comme un service essentiel pendant la pandémie, Oliver Chinganya, qui dirige le Centre africain pour la statistique, déclare : « Assurer la continuité de nos opérations CRVS, en particulier avec l'utilisation des technologies de l'information, est crucial et sera bénéfique même après la pandémie de COVID-19 ». [Lire la suite](#)

